
Kære Sundheds- og Ældreminister, 

Sundhedsstyrelse,Erhvervs- og Vækstminister, 

Sikkerhedsstyrelse, 

Folketingens Sundheds- og Ældreudvalg og 

Sundhedsordførerne for de respektive politiske partier 

 

Nu vil jeg fortælle jer omkring min erfaring af dampning. Jeg er IKKE ryger, og stærk modstander 

af rygning. Min mand, som jeg har været sammen med i snart 10år, har røget siden han var ganske 

ung, men gik over til at dampe for 3½ år siden.  

 

Der er jo en ekstrem forskel at mærke på ham. Han vågner ikke længere op, og hoster og spytter på 

samme måde, som han gjorde ved cigaretterne. Jeg bliver ærligt talt, frustreret over alle de "gyser" 

historier, der kommer fra uvidende folk omkring dampning. Især når der er så tydelig forskel på at 

ryge og dampe..  

 

Jeg forstår ikke at i kan tillade jer, bare at sætte nogle forbud op, INDEN i overhovedet har 

foretaget en grundig undersøgelse af hvad det vil sige at Dampe.! Kræftens bekæmpelse i Tyskland 

har kun godt at sige om det, samt sundhedsstyrrelsen i England. Hvordan kan i så bare sidde og 

ignorere dette, uden at foretage en grundig undersøgelse først? Jeg kan regne ud det hele handler 

om penge til statskassen.! 

 

I Ønsker at folk skal stoppe med at ryge, det er faktisk lige før det er strafbart efterhånden. Det 

koster simpelthen samfundet for mange penge??! Hvorfor kan i så ikke tilgodese et produkt, der 

rent faktisk fungere for rigtig mange mennesker? I kan jo evt. bare sætte afgifter på nikotin 

væskerne, og selvfølgelig sætte noget aldersgrænse på, som der også er med cigaretter.  

 

Jeg synes virkelig i skal lytte til de folk der har gavn at dampning, og igen kan jeg kun opfordre til 

at Danmark kommer lidt ind i kampen mht. at lave nogle ORDENTLIGE og GRUNDIGE 

undersøgelser, inden der bliver taget en endelig beslutning i den her sag 

 

Mvh Jeanet G. Thonesen  
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